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Nyugdíjasklubokat és fogyatékkal 
élőket segít Szeged

A fákat meghagyják, feltörik a 
szürke betont, és parkosítják a 
területet a belváros egyik legfor-
galmasabb terén. 

T
öbb városrész városi forrás-
ból történő felújításáról dön-
tött a közgyűlés márciusban. 
Ezek közül a Lechner tér és 

az Aradi vértanúk tere hamarosan el-
készül, és a napokban a Bartók téren 
is elindultak a gépek. Törik a betont, 
a leharcolt játszótéri eszközöket is el-
szállították, szeptember közepére el-
tűnik a Bartók tér szürkesége.

– A teret ugyan újítgatta a vá-
ros folyamatosan, a sportpályákat 
karbantartották, de a teljes körű 
felújításra gyakorlatilag évtizedek 
után most kerül sor – mondta a 
helyszínen tartott sajtótájékoztatón 
Szondi Ildikó, a körzet önkormány-
zati képviselője. 

Folytatás az 5. oldalon

435 roncsautó miatt 
intézkedtek idén

Idén eddig 435 elhagyott autóval kapcsolatban intézke-
dett az önkormányzat közterület-felügyelete. Egyszerűbb 
az eljárás, ha a kocsinak nincs rendszáma. Ilyenkor a KRESZ 
szabályait alkalmazzák, amely előírja, hogy egy gépjárművet 
legfeljebb tíz napig lehet közterületen tárolni. Bonyolultabb 
az eljárás, ha van rendszám. Fotó: Kuklis István 

Részletek az 5. oldalon
A beton és az aszfalt felbontása után 750 négyzetméter új zöldfelületet telepíte-
nek. Fotó: Iványi Aurél

Kizöldül a Bartók tér
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DÍSZÜNNEPSÉG

Helyszín:
Széchenyi tér, a városháza előtt

Ünnepi beszédet mond:

DR. BOTKA LÁSZLÓ
polgármester

Ünnepélyes keretek között adta át Botka 
László polgármester a nyugdíjasszerveze-
tek és a fogyatékosokat segítők támogatá-
sát. Az idősügyi keret idén 22 millió forint, 

erre két részben pályázhatnak a klubok 
és egyesületek; a fogyatékosügyi keret 
pedig 8 millió. A bíráló bizottság dönté-
se alapján 47 nyugdíjasszervezet kapott 

támogatást az önkormányzattól. A pol-
gármester elmondta: a nehéz gazdasági 
helyzet ellenére idén is sikerült megőrizni 
a költségvetésben a támogatást, amellyel 

a nyugdíjasok életminőségének javítását 
szeretné segíteni az önkormányzat. 

Folytatás az 5. oldalon

Negyvenhét nyugdíjas szervezetnek adta át a támogatásról szóló oklevelet Botka László polgármester a városházi ünnepségen. Fotó: Iványi Aurél
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FELHÍVÁS PARLAGFŰ-MENTESÍTÉSRE

Kérem a tisztelt lakosságot, a cégek és intézmények vezetőit, hogy a tulajdonukban 
vagy használatukban lévő ingatlanokon a parlagfű kaszálását vagy más módon 

történő irtását folyamatosan végezzék el.

Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi XLVI. törvény 
értelmében a földhasználó köteles az ingatlanon a parlagfű virágbimbójának 

kialakulását megakadályozni, és ezt követően ezt az állapotot a vegetációs időszak 
végéig folyamatosan fenntartani.

Azzal szemben, aki nem tesz eleget a parlagfű elleni védekezési kötelezettségének, 
belterületen a jegyző, külterületen a Csongrád-Csanád Vármegyei 

Kormányhivatal Agrárügyi Főosztály Növény- és Talajvédelmi Osztálya közérdekű 
védekezést rendel el, melynek költségeit a földhasználó, illetve a termelő köteles 
megtéríteni. Ezzel egyidejűleg a Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal 

Agrárügyi Főosztály Növény- és Talajvédelmi Osztálya növényvédelmi bírságot 
szab ki.

Parlagfűvel kapcsolatos bejelentéseiket az alábbi módokon tehetik meg:

Belterületre vonatkozóan:
tel.: 80/820-302 (SZMJV Polgármesteri Hivatal zöldszáma);
e-mail: info@szegedvaros.hu

Külterületre, zártkertre vonatkozóan:
tel.: 62/680-170 (Csongrád-Csanád Vármegyei Kormányhivatal Földhivatali Főosz-
tály Földhivatali Osztály 1.)
e-mail: foldhivatal.szeged@csongrad.gov.hu

 Dr. Martonosi Éva,
 Szeged Megyei Jogú Város jegyzője

Megadóztatná a leggazdagabbakat egy európai állampol-
gári kezdeményezés: a Tax the rich alapállítása, hogy ma 
a világ népességének leggazdagabb 1 százaléka birtokolja 
a világ vagyonának csaknem felét, és ez az 1 százaléknyi 
leggazdagabb ember több szén-dioxid-kibocsátást is okoz, 
mint a világnépesség legszegényebbjeinek összessége.

A 
Telex azt írta: 
a  kezdeménye-
zés felvetői sze-
rint a  leggazda-

gabbakat érintő európai 
vagyonadó az  Európai Unió 
számára új, saját forrást 
jelentene, a  bevé-
telek lehető-
vé tennék 
a  környe-
zetvédel -
mi, társa-
dalmi és 
fe j l e s z t é -
si együttmű-
ködés európai 
politikáinak erősí-
tését és állandósítását. Ez 
a  hozzájárulás az  éghajlat-
változás elleni küzdelemre 
és az  egyenlőtlenségek el-
leni küzdelemre irányulna, 
és lehetővé tenné az  euró-
pai polgárok igazságosabb 
részvételét a  célkitűzések-

ben. A  pénzt a  tagállamok 
feladata lenne beszedni.

Az ötletgazdák szerint 
számos tanulmány, köztük 
a World Inequality Lab által 
nemrégiben végzett vizsgá-
lat kimutatta, hogy egy ilyen 

adó felgyorsítaná 
a klímaváltozás 

és az  egyen-
l ő t l e n s é g 
elleni küz-
d e l m e t . 
A  jelentős 

v a g y o n r a 
kivetett eu-

rópai adó létre-
hozása válasz lenne 

a  civil társadalom, a  tudó-
sok és a  választott képvi-
selők számos felhívására, 
írják a kezdeményezés szö-
vegében, amiben arra kérik 
az Európai Bizottságot, hogy 
dolgozzon ki egy javaslatot 
a nagy vagyonra kivetett eu-

rópai adóról, és arra is, hogy 
terjesszen elő intézkedési 
javaslatokat a  helyreállítási 
és ellenálló képességi esz-
köz (RRF), valamint a  zöld 
megállapodáshoz és a  ko-
héziós politikához kapcso-
lódó alapok megerősítése 
érdekében.

Az Európai Bizottság 
a  kezdeményezést nyilván-
tartásba vette, ami annyit 
jelent, hogy az  megfelel 
a formai követelményeknek. 
A javaslat tartalmát az uniós 
bizottság ebben a  szakasz-
ban még nem vizsgálta.

A nyilvántartásba vétel-
től számítva a szervezőknek 
hat hónap áll rendelkezé-
sükre, hogy megkezdjék 
az  aláírásgyűjtést. Ha si-
kerül egy év alatt legalább 
hét különböző tagállamból 
egymillió támogató nyilat-
kozatot összegyűjteniük, 
az Európai Bizottságnak re-
agálnia kell. A brüsszeli tes-
tület dönt arról, hogy a kez-
deményezésre válaszul 
hoz-e intézkedéseket, vagy 
sem, és a döntését meg kell 
indokolnia.

Ma a világ 
népességének 
leggazdagabb 

1 százaléka birtokol-
ja a világ vagyoná-

nak csaknem 
felét.

Fizessenek többet
a leggazdagabbak!

Ország- és városbérlet

A
ugusztus elsejétől 
Szegeden is elér-
hető az ország- és 
vármegyebérletek, 

illetve a helyi tömegközleke-

dési bérletek kombináció-
ja. A szegedi önkormányzat 
és az Építési és Közlekedési 
Minisztérium ugyanis meg-
állapodott, hogy aki mindkét 

bérletet megveszi, az kedvez-
ményt kap. Ráadásul így ké-
nyelmesebb is, hiszen kettő 
helyett csak egy szelvényt kell 
magánál tartania az utasnak.

Spórolunk, amin 
csak bírunk

Sokaknak a brutális árak 
miatt választaniuk kell, mit 
vesznek. Megyénkben a 
KSH adatai szerint egy év 
alatt 15,7 százalékkal esett 
vissza a kiskereskedelmi 
forgalom. Ez magasabb az 
országos átlagnál.

– Oda megyek, ahol a leg-
olcsóbb minden. Még el-
megyek a vajért is, ha 100 
forinttal olcsóbb. Nyugdí-
jas vagyok, ráérek, elvisz a 

busz, a villamos. Mindenen 
spórolok, ha tudok – mond-
ta a Szeged Televíziónak egy 
asszony.

– Sok dolgot kell megven-
ni, főleg a gyógyszert. Teg-

nap is csak a felét fizettem 
ki, az 7000 forint volt – tette 
hozzá egy másik járókelő.

– Ma voltam a boltban, 
egy-két dolog egy picikét 
olcsóbb volt, más meg na-
gyon-nagyon drága, de már 
bespájzoltunk előre pár dol-
got direkt: cukrot, lisztet, 
tésztát, rizst, ilyesmit. Hát 
aztán majd még jobban spó-
rolgatunk – nyilatkozta egy 
harmadik háziasszony.

Döntött a kormány: novemberig 
ne számítsanak pluszpénzre a nyugdíjasok

Hiába zabálta fel a 13. havi nyugdíjat 
és az év eleji emelést az infl áció, a kor-
mánytól csak mellébeszélést kaptak a 
25 százalékos nyugdíjas-infl áció mellé. 

A 
nyugdíjas-infl áció idén január 
és június között 25,1 százalék-
ra ugrott, miközben a nyugdíja-
kat csak 15 százalékkal emel-

te a kormány az év elején. A törvény sze-
rint novemberben korrekció jár a nyug-

díjasoknak, ha magasabb az infl áció 
mértéke a tervezettnél. Az elmúlt két 
évben azonban nyáron is fi zettek nekik, 
ezért júliusban azonnali, 3 százalékos 
emelést kért a Nyugdíjas Szervezetek 
Egyeztető Tanácsa a kormánytól, még-
hozzá januárig visszamenőleg. 

Juhász László elnök egyeztetést is 
kért az ügyben Orbán Viktortól – hiába. 
A miniszterelnök helyett Varga Mihály 
válaszolt neki.

A pénzügyminiszter levelében azt 
írta, hogy ha az évközi adatok alapján 
a becsültnél magasabb lesz az éves 
infláció mértéke, januárig visszame-
nőleg novemberben lesz nyugdíjkor-
rekció. A hét nagy, országos idősügyi 
szervezetet tömörítő tanács vezetője 
a Népszavának azt mondta, szép és 
hosszú választ kapott Vargától, „csak 
éppen a lényegre nem tér ki, konkré-
tumok helyett mellébeszélés áll ben-
ne”.

Juhász szerint éppen az a baj, hogy 
a törvény csak novemberi korrekciót ír 
elő, becsült adatok alapján. Ám annak 
semmilyen következménye nincs, ha 
ez a becslés nem jó. Emellett probléma 
az is, hogy a novemberi korrekció nem 
képes megóvni az infláció év közbeni 
hatásától a nyugdíjasokat. „Az év végi 
kiegészítéssel májusban nem lehet 
kiflit, tejet venni.” Az pedig nem igaz, 
hogy az év végi kiegészítéssel meg le-
het őrizni az ellátások értékét, hiszen 
tavaly például 14 százalékos volt az 
emelés, az éves infláció pedig végül 
15,2 százalék lett. 
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Mégis, kinek 
az országa?

A
z utóbbi napokban több középiskolai tanárral és 
középiskolát végzettek szüleivel találkoztam, be-
szélgettem. Véletlen találkozások voltak ezek, pi-
acon és belvárosban. Kikerülhetetlen volt, hogy 

a gyerekeik jövőjéről beszélgessünk, ami – hogy kicsit nagy 
szavakat használjak – éppen az azt megelőző hetekben és 
napokban dőlt el. A felsőoktatásban a ponthúzás kihirdeté-
se vízválasztó az érettségizett diákoknak: itt és ekkor dőlt el, 
hogy sikerült-e valamelyik egyetemre bejutniuk.

De a kérdés már régen nem ez – tudtam meg. Sokkal 
inkább: megy-e vagy marad a gyerek. Külföldön lesz egye-
temista, vagy itthon? Beszélgetőpartnereim gyerekei kivétel 
nélkül Szeged legjobb gimnáziumainak voltak a diákjai. Te-
hetségesek, szorgalmasak, törekvőek. Olyanok, akik komoly 
terveket forgatnak a fejükben, és ebből következően nem 
jelentett volna gondot számukra bejutni Magyarország leg-
jobb egyetemeire. Olyan szakokra sem, ahol a felvételi pont-
határok a legmagasabbak.

Ők azonban másként döntöttek, és ebben az a tragédia, 
amely már középtávon – a folyamat nem tegnap kezdődött 
– leselkedik az országra. Külföldi egyetemen fognak tovább-
tanulni, és ebből sajnos az következik, hogy nagyon sokan 
közülük nem fognak hazatérni. Nem itt fognak munkát vál-
lalni, nem itt mutatják meg tehetségüket, nem itt alapítanak 
családot, nem itthon lesznek értékes tagjai olyan közössé-
geknek – város, városrész, szakma –, amelyek összességé-
ben jobbá teszik az országot. 

Úgy veszítünk el napról napra sok embert, hogy nem is 
tudunk róla, és ezt a tényt nem is tudatosítjuk magunkban. 
Egy város és egy ország nem kizárólag úgy képes kiürülni, 
hogy nagyra nyílik az olló az elhunytak és a megszületettek 
száma között. Hazánkban a lakosság természetes fogyása 
1981 óta tart. Hogy a helyzet mára nem sokkal rosszabb, 
majdnem kizárólag annak köszönhető, hogy több évtizeden 
át az országba érkezők száma „tompította” a népességcsök-
kenés mértékét.

Ezek a mennyiségi mutatók, ám ezek mellett hihetetlenül 
fontosak a minőségiek is. Egy csodálatos magyar költő, akit 
lényegében már senki nem olvas, Berzsenyi Dániel versrész-
letét szoktam időnként ismételgetni magamban: „Nem soka-
ság, hanem lélek s szabad nép tesz csuda dolgokat.” Nem 
akarom nagyon elvetni a sulykot, de a nemzet mint minőség 
kérdése már a 19. században foglalkoztatta legnagyobbjain-
kat; a 20. századi, e témában született, mérföldkőnek számító 
alkotások közül pedig Németh László A minőség forradalma 
című művét érdemes kiemelni. Nagyjából-egészéből a téma-
körről gondolkodók úgy vélték: egy olyan kis nemzet, amilyen 
a magyar, nem engedheti meg magának azt a luxust, hogy ne 
legyen művelt, tájékozott és magasan képzett. A világban és 
a világgal folytatott eredményes versenyhez elengedhetetlen-
nek gondolták a minőségi magyar nemzet meglétét. E gon-
dolatkörhöz szorosan kapcsolódtak olyan tudósok, művészek 
és kultúrpolitikusok, mint Szent-Györgyi Albert, Kodály Zoltán, 
Márai Sándor és Klebelsberg Kunó – és még sokan mások.

A diákok szüleitől hallott történeteket én innen „nézem”. 
Egyfelől volna az évszázados törekvés itthon arra nézve, ho-
gyan tegyük minőséggé, szellemmé, tudássá az országot. 
Másfelől az utóbbi évtizedekben lépten-nyomon azt érzékelem, 
hogy olyan társadalomban élek, amelyik nem tud és nem is 
akar mit kezdeni a tehetséggel, a rátermettséggel, a tudással, 
a felkészültséggel.

Minden lekerekítés pontatlan, de a lényegét tekintve most 
helytálló: a külföldi egyetemet választó – mások mellett szege-
di – diákok azért mennek el, mert amíg Szent-Györgyi Albert or-
szágában szeretnének élni, addig Mészáros Lőrincében nem.

Iparterületeket fejleszt a város
Egyre több cég költözik a Tűzoltó utcába: elkészült a Solar Konstrukt új telephelye

Csányi Gábor, a Solar Konstrukt ügyvezető igazgatója (középen) és Kovács Tamás gazdasági alpolgármester (jobbról) 
az új telephelyen rendezett projektzárón. Fotók: Kuklis István 

A Solar Konstrukt új telephelyének főbejárata. 

A Tűzoltó utca egyike azoknak az  önkormányzat által 
felújított ipari utaknak, amiket kifejezetten azzal a  cél-
lal tettek rendbe, hogy ott helyi vállalkozások találjanak 
otthonra. Nemrég újabb cég telephelye készült el: a Solar 
Konstrukt tavaly kezdte az építkezést, és hamarosan be-
költöznek az új helyükre.

A 
napelemes és 
elektromos fűtés-
rendszerek telepí-
tésére, valamint 

az  elektromos fűtőpane-
lek értékesítésére szakoso-
dott társaság alig több mint 
tíz éve, 2012-ben alakult, 
mindössze két fővel. Ma 
több mint ötvenen dolgoz-
nak a cégnél. 

– Az elmúlt tíz évben fo-
lyamatosan növekedtünk, 
mára teljesen kinőttük a ko-
rábbi helyünket, előre kellett 
lépnünk –  mondta az  új te-
lephelyen rendezett projekt-

zárón Csányi Gábor. A Solar 
Konstrukt ügyvezető igazga-
tója hozzátette: az  új épü-
letkomplexum azért is mér-
földkő a cég életében, mert 
eddig nem saját, hanem bé-
relt ingatlanokban végezték 
a munkájukat.

A 208 millió forintos eu-
rópai uniós támogatással 
elkészült Tűzoltó utcai te-
lephely kétezer négyzetmé-
teres, amiből 1200 négy-
zetméter a  korszerű raktár, 
a  fennmaradó részben 
kaptak helyet az  irodák és 
a  bemutatóterem. Az  egész 

épület megújuló energiával 
–  napelemekkel és hőszi-
vattyús rendszerrel – műkö-
dik. 

– A  program keretében 
a  telephely kialakítása mel-
lett egy komplex technoló-
giai fejlesztést is sikerült 
megvalósítanunk. Moder-
nizáltuk a  raktározást, hat 
méter magas polcrendszert 
alakítottunk ki, így a jövőben 
kiemelkedően magas lesz 
a  raktárkapacitásunk, de 
megújítottuk az  ügyviteli és 
működést támogató rend-
szereinket és a  webáruhá-
zunkat is –  mondta az  ügy-
vezető.

Csányi Gábor beszélt 
arról is, hogy egy nagyon 
gyorsan változó gazdasá-
gi környezethez kellett al-
kalmazkodniuk. Az  elmúlt 

időben a  pandémia, a  re-
kordmagas infláció, az ener-
giaválság és a szomszédban 
dúló háború az  ő tevékeny-
ségükre is árnyékot vetett. 

– A jövőt viszont az ener-
giatakarékosságra való tö-
rekvés és a  környezetbarát 
energiafelhasználás fogja 
jellemezni, egyre többen tö-
rekednek arra, hogy helyben 
termeljék meg a saját ener-
giaszükségletüket, ez pedig 
biztos piacot biztosít szá-
munkra – mondta az ügyve-
zető.

A projektzáró vendé-
ge volt Kovács Tamás is. 
A  gazdasági alpolgármester 
elmondta: a  Tűzoltó utca 
egyike azoknak a  város ál-
tal felújított ipari utaknak, 
amiket kifejezetten azzal 
a céllal tett rendbe az önkor-
mányzat, hogy ott jól műkö-
dő vállalkozások találjanak 
otthonra.

– Kezd beérni a  gyü-
mölcse az  iparterületek 
fejlesztésének, egyre több 
gazdasági társaság telep-
szik be ezekre a területekre. 
Hamarosan megkezdődik 
az ELI-hez vezető út műsza-
ki átadása, amivel egy négy 
és fél kilométer hosszú ipari 
területet sikerül feltárni. Azt 
várjuk az elkészültétől, hogy 
az  új béketelepi és a  lézer-
központ közötti területre is 
egyre több gazdasági társa-
ság fog betelepülni –  hang-
súlyozta Kovács Tamás gaz-
dasági alpolgármester.

Rafai Gábor
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Gazdag Antalné 1933. au-
gusztus 8-án született Ma-
kón, szülei nagyon várt, 
szeretett gyermekeként, 
Ternovszki Klára néven. 
Rokonai és barátai legin-
kább Csöpiként ismerik, ez 
a becenév egész életében 
elkísérte. A 90 év alatt, a vi-
haros huszadik században 
sok-sok minden történt. Az 
ünnepelt kisgyermek volt a 
második világháború alatt, 
fiatal nő az 56-os forradalom 
idején, majd gyermekeket 
nevelt a szocializmusban, a 
rendszerváltást pedig már 
nyugdíjasként élte át. A világ 
eközben hatalmas techno-
lógiai változáson ment ke-
resztül: ő még palatáblával 
tanult írni, számolni, néhány 
éve pedig a számítógép- és 
internethasználatot is elsa-
játította, aktívan kommente-
li barátai és unokái posztjait 
a Facebookon.

De ne szaladjunk ennyire 
előre. Iskolás évei befejezé-
se után évtizedekig a Magyar 
Nemzeti Bankban dolgozott, 
kollégáival jó kapcsolatot 
ápolt. Már kamaszként tud-
ta, hogy 4 gyermeket szeret-
ne, mert gyermekkorában 
egy zsiráf nyakára szép sor-
ban felrajzolta a később meg 
is született gyermekeit. Zsu-

zsa, Erika és Robi néhány év 
eltéréssel, majd Rita kicsit 
később született. Terveiben 
a házasság, az anyaság bol-
dog pillanatai szerepeltek, 
de az élet tragédiákat is osz-
tott, hiszen a hosszas, gon-
dos ápolás ellenére két gyer-
mekét is korán elveszítette. 
50 év házasság után, egy 
autóbaleset következtében, 
ahol ő maga is súlyos sérü-
léseket szenvedett, férjét is 
temetni kényszerült.

Céltudatossága, küzdeni 
akarása, az élet iránt érzett 
megbecsülése és család-
jának szeretete, illetve a 
kertészkedés, a növények 
gondozása mindig segítette 
a talpra állásban. Az elmúlt 
években az unokáival és déd- 
unokáival, főként Zsombival 
töltött közös idő színesíti nap-
jait. Szeged városa nevében 
Farkas Katalin, a humán köz-
szolgáltatási iroda munkatár-
sa köszöntötte Csöpi nénit.

4 AKTUÁLIS

Javítják a burkolatot a Gutenberg  
és a Bolyai utca kereszteződésében

A
ugusztus végéig lezárták a Guten-
berg és a Bolyai utca kereszteződé-
sét, jelenleg mind a négy irányból 
zsákutca, parkolni sem lehet. Az 

egykori zsidó negyed egyik legszebb utcáját 
2010-ben újították fel faltól falig, azonban a 

kis elemes díszburkolat a nagy forgalom mi-
att rendszeres karbantartásra szorul. A kivi-
telező felszedte a burkolatot, megerősíti az 
alapot, majd védősort rak le a széleken a be-
tonágyazatba, hogy stabilizálja a lapokat, a 
réseket pedig kőliszttel tölti ki.

Az élet iránt érzett megbecsülése 
segítette Csöpi nénit

A 
táborsorozat ala-
kulásáról Szabó 
Sándor országgyű- 
lési képviselő a Pe-

tőfitelepi Művelődési Ház-
ban elmondta: az önkor-
mányzat civilszervezetekkel, 
sportegyletekkel összefogva 
támogatja városszerte több 
ezer gyerek nyári táborozta-
tását.

Szabó Sándor hangsú-
lyozta: petőfitelepi képvi-
selőtársa, Szénási Róbert 
évek óta finanszírozza a 
helyi táborokat, amelyek 
résztvevőit, ahogyan eddig 
is, rászorultsági alapon és 
kiemelkedő teljesítményük 
szerint válogatják össze. 
Elmondta, hogy a táborozó 
gyerekek szórakozva 
kapcsolódhatnak 
ki; a legfonto-
sabb, hogy 
jól érezzék 
m a g u k a t 
a közös-
ségben. A 
tíz nap alatt, 
amit a résztve-
vők a táborokban 

töltenek, nemcsak élmé-
nyekkel, de szá-

mos ismerettel 
gazdagod -

hatnak, hi-
szen kivá-
ló tanítók 
felügyel-
nek rájuk. 

A tábor 
zárásaként 

egy perfor-

manszba, a Trivadar, a há-
romfülű nyúl című előadás 
két jelenetébe nyerhettek 
betekintést a résztvevők. A 
színdarabban tízéves gye-
rekek szerepelnek, akik így 
játékos módon ismerkedhet-
nek meg nemcsak a színházi 
világgal, de azzal is, miért 
káros a kirekesztő magatar-
tás, és miért fontos az elfo-
gadás.

Több ezer gyerek  
táboroztatását segíti  

a szegedi önkormányzat

Mind a négy irányból zsákutca a kereszteződés. Fotó: Kuklis István

Csöpi néni, valamint unokája és dédunokái a 90. szüle-
tésnapon. Fotó: Kuklis István

Szabó Sándor országgyűlési képviselő hagyományosan 
jégkrémmel lepte meg a petőfitelepi táborozókat. Fotó: 
Kuklis István

A tíz nap alatt, 
amit a résztvevők 

a táborokban tölte-
nek, nemcsak élmé-
nyekkel, de számos 

ismerettel gazda-
godhatnak. 
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435 roncsautó  
miatt intézkedtek 

idén

Ebben az évben eddig 435 
roncsautóval kapcsolatos 
ügyben intézkedett a köz-
terület-felügyelet. A hely-
zetről Kárpáti Tibort, a köz-
terület-felügyeleti osztály 
vezetőjét kérdeztük. 

A 
roncsautók között 
is van különbség. 
A köznyelvben az 
egyiket rendszám 

nélküli, a másikat pedig 
rendszámos roncsnak neve-
zik. A két típusnál eltér az el-
járás menete.

– Egyszerűbb az eljárás, 
ha nincs rendszáma az au-
tónak. Ilyenkor a KRESZ sza-
bályait alkalmazzuk, amely 
előírja, hogy legfeljebb tíz 
napig lehet közterületen tá-
rolni a gépjárművet – tudtuk 
meg Kárpáti Tibortól. – Ha 
a közterület-felügyelő ilyen 
esetet észlel, vagy lakossá-
gi bejelentés érkezik, akkor 
tájékoztatót helyeznek el az 
autó szélvédőjén, amelyben 
felhívják a tulajdonos figyel-
mét arra, hogy gépjárművét 
tíz napon belül távolítsa el 
a közterületről, ellenkező 
esetben ezt a felügyelet 
megteheti.

Tíz nap leteltével a közte-
rület-felügyelő újra ellenőrzi 
a járművet. Ha még mindig 
ott van, az SZKT közreműkö-
désével elszállíttatják az au-
tót a Csáky utcai telephelyre, 
az autó helyén pedig tájé-
koztató matricát hagynak.

A rendszámos autóknál 
bonyolultabb a helyzet. A tu-
lajdonos ebben az esetben 
is kap tájékoztatót, hogy tíz 

napon belül távolítsa el a 
járművet. Ha nem teszi meg, 
fokozatos, többkörös tájé-
koztatásos és figyelmezte-
téses közigazgatási eljárás 
kezdődik. A közigazgatási 
eljárást első fokon a jegyző 
folytatja le. Tájékoztatják a 
tulajdonost az eljárás meg-
kezdéséről. és hogy nyolc 
napja maradt a járműve el-
vitelére. Ha ez nem történik 
meg, akkor közigazgatási 
határozattal rendelik el az 
autó elszállítását, amelyre 
60 nap van. 

Hosszabb az eljárás, ha 
a hivatalos levelet a tulaj-
donos nem veszi át, nem 
kereste, elhunyt, elköltözött 
vagy kiskorú. Az is problé-
ma, ha a parkoló magán-
terület, mert onnan nem 
vontathatják el a roncsau-
tókat, csak ha az ott lakók 
kérelmezik. Ilyen autókat 
például a Tisza Palota vagy 
a bevásárlóközpontok par-
kolóiban találni.

Rengeteg lakossági 
megkeresést kap a közte-
rület-felügyelet, idén eddig 
435 ügyben jártak el; a be-
jelentéseket telefonon és 
e-mailben, illetve a járókelő.
hu rendszerén keresztül is 
fogadják.

Az elszállított járműveket 
6 hónapig őrzik. Ez idő alatt 
a tulajdonosoknak még van 
lehetőségük az autójuk ki-
váltására, ha kifizetik az el-
szállítás és a jármű napi tá-
rolási díját. A féléves türelmi 
időszakot követően bontóba 
vitetik a magára hagyott au-
tókat.

Nyugdíjasklubokat és fogyatékkal 
élőket segít Szeged

Folytatás az 1. oldalról
Botka László bejelentette: 
szeptember elején kezdik 
postázni mind a harminc-
ezer szegedi nyugdíjasnak 
azt a megemelt összegű, 
tizenötezer forintos támo-
gatást, amelyet idén mind 
a négyezer fogyatékkal élő, 
rokkantjáradékos is meg-
kap. Ezekben a napokban a 
több mint kilencezer szege-
di általános iskolás is meg-
kapja a tizenötezer forintos 
beiskolázási támogatást az 
önkormányzattól. A polgár-
mester felhívta a figyelmet 
arra, hogy jelenleg Magyar-
országon a legnagyobb az 
infláció, az Európai Unió 
átlagának éppen a három-
szorosa. Míg 2021-ben az 
átlagnyugdíj az átlagjöve-
delem több mint hetvenöt 

százaléka volt, ez mára alig 
ötven százaléka. Hangsú-

lyozta, hogy Szeged szo-
lidáris város, ezért na-
gyon fontos, hogy ezeket 
a támogatásokat több 

tízezer szegedi az idén is 
megkapja. Az idősügyi ke-

retből fennmaradt 10 millió 

forintra hamarosan pályáza-
tot írnak ki.

A nyugdíjasklubok és 
-egyesületek mellett a fo-
gyatékosügyi szervezetek 
is most vehették át a város 
támogatásáról szóló okirato-
kat. Az idén harminchét szer-
vezet pályázott a 8 millió fo-

rintos keretre, és mindegyik 
nyert is – például a vakok és 
gyengénlátók megyei szerve-
zete, a Nem Adom Fel Alapít-
vány, a Tisza-parti Cukorbe-
tegek Egyesülete, a Máltai 
Szeretetszolgálat, a Kreatív 
Formák Alapítvány és a Szi-
várvány Autizmus Egyesület.

Kizöldül a Bartók tér
750 négyzetméterrel több növény lesz

Folytatás az 1. oldalról
Nagy Sándor városfejleszté-
si alpolgármester elmondta: 
a tér rekonstrukciója belesi-
mul a Zöld város programba. 
A szeptemberi iskolakezdés-
re elkészül a sportpályák fel-
újítása, hogy a környező is-
kolák használhassák; szep-
temberben pedig lebontják a 
teret keretező betont, ennek 
helyét füves rézsűvé alakít-
ják, a feltört betont is parko-
sítják, miközben a meglévő 
fákat is megóvják. Összesen 
750 négyzetméterrel növe-
lik meg a zöldfelületet – erre 
bruttó 50 millió forint érték-
ben szerződött a város a sze-
gedi HPQ Kft.-vel.

Az elszállított játszótéri 
eszközöket a Szegedi Kör-
nyezetgazdálkodási Nkft. fel-
újítja, majd ősszel visszaépí-
tik a füvesített területre. A 
felújítás után a Bartók téren 

is lesz nyilvános vécé: szin-
tén ősszel az Aradi vértanúk 
teréről már ismert típusú au-
tomata nyilvános vécét fog 
az IKV beüzemelni.

Előkészítik hat térfigyelő 
kamera felszerelését is, ame-

lyeket ősszel az önkormány-
zat cége telepít majd, és a 
képei a rendőrségre futnak 
be. Szondi Ildikó bízik benne, 
hogy ennek köszönhetően 
a téren tapasztalt korábbi 
problémák megszűnnek.

A Bartók téren és a 
Török utcában a Szegedi 
Vízmű is fejleszt: a tervek 
szerint szeptembertől víz-
vezetéket cserélnek, majd 
helyreállítják az aszfaltbur-
kolatot.

Nagy Sándor városfejlesztési alpolgármester és Szondi Ildikó, a körzet önkormányzati 
képviselője mutatta be a fejlesztést a sajtónak. Fotó: Iványi Aurél

Az intézkedés hosszabb, ha az elhagyott autónak rend-
száma is van. Fotó: Kuklis István

Ballai Anna Mária, a vakok és gyengénlátók megyei egyesületének vezetője átveszi a 
támogatásról szóló oklevelet Botka László polgármestertől. Fotó: Iványi Aurél

Szeged 
szolidáris vá-

ros, ezért nagyon 
fontos, hogy ezeket 

a támogatásokat 
több tízezer szegedi 

az idén is meg-
kapja. 
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Ferencesek Kínában
A Fekete házban megnyílt a  Ferences misszió Kínában 
című kiállítás. A tárlat a 20. század első felébe kalauzol 
el, amikor magyar ferencesek átvettek egy missziós köz-
pontot a kínai Hunan tartományban 1929-ben. A misszi-
ós munkát a történelem viharai nehezítették, míg végül 
Mao Ce-tung hatalomra kerülését követően, 1952-ben 
az összes magyar ferencest kiutasították Kínából.

Az agyagkatonák, azaz az első kínai császár halhatatlan 
őrei a  Móra-múzeum földszintjét vigyázzák, az  emeleten 
az ókori Kína kincseiből látható 110 eredeti érdekesség. 
A kiállításokat  Kovács-Krassói Anikó muzeológussal néz-
tük meg.

– 1974-ben egy egyszerű 
földműves kutat akart ásni 
a  földjére Kína középső ré-
szén, egy Lintung nevű fa-
lucskában, amikor rábuk-
kant egy agyagfejre. Elké-
pesztően megijedt. Egy kö-
zeli városban megmutatta 
egy amatőr régésznek. A  ré-
gész azt gondolta, érdemes 
utánanézni, mit rejthet még 
a  föld mélye, el is kezdett 
ásni szépen csendesen, éj-
jelente, és kiderítette, hogy 
rengeteg fejről van szó – me-
sélte Kovács-Krassói Anikó 
muzeológus a  terrakottase-
reg felfedezéséről a  szegedi 
Móra-múzeum kiállításán. 

Örökké akart élni 
a császár

Miért volt szükség a  titkoló-
zásra? Mert az  akkoriban el-
nöklő Mao Ce-tung mindent 
megpróbált megsemmisíttet-
ni, ami a  múlthoz kapcsoló-
dott. Egy újságíró viszont hírt 
adott az  agyagkatonákról, és 
utóbb már tudjuk, jól tette. El-
kezdődtek a  hivatalos ásatá-

sok, és azóta is tartanak. A fa-
lut elköltöztették, valamennyi 
kártérítésért cserébe. 1979-
ben, miután 2 ezer agyaghar-
cost kiástak, megnyílt a hely-
színen a  múzeum, ami rend-

kívül népszerű. Érdekesen 
alakult a  leleteket felfedező 
földműves sorsa: ha nem is 
rögtön, de 1995 és 2006 kö-
zött a múzeum alkalmazottja 
volt. Csak dedikálnia kellett 
azokat a  kiadványokat, amik 
a terrakotta hadseregről meg-
jelentek. Az egyik leghíresebb 
látogató Clinton amerikai el-
nök volt.

A hatalmas, 20 ezer négy-
zetméteres lelőhelyen négy 
árkot találtak a régészek Csin 
Si Huang-ti, vagyis az első kí-
nai császár korából, időszá-
mításunk előtt 210–209-ből. 
A terület egyötödét tárták fel, 
eddig 8 ezer agyagkatona 
került elő darabokban, 700 
lóval és 130 harci szekér-
rel. Az  első árokban hatezer 
harcost találtak, a  második-
ban kevesebbet, a  harma-
dikban mindössze 68-at, ők 
lehettek az elit alakulat, a ne-
gyedik árok teljesen üres  
volt.

Csin Si Huang-ti időszá-
mításunk előtt 247-ben lett 
császár, 13 éves gyerekként, 
és 210-ben halt meg; való-

színűleg az árkokat már nem 
sikerült feltölteni katonákkal, 
hogy a  túlvilágon védelmez-
zék a  császárukat. Csin Si 
az első kínai császár, ő egye-
sítette 221-ben a birodalmat. 

Noha állítólag 45 gyermeke 
született, egyet sem nevelt ki 
utódjának. Élete utolsó éve-
iben búskomorságba esett; 
belegondolt, ha meghal, vége 
a  birodalmának. Ezért fo-
lyamatosan kutatta, miként 
lehetne örök életű. Ha bár-
milyen csodáról hallott, expe-
díciót indított, hogy elhozzák 
számára a  halhatatlanságot. 
Hírét vette egyszer egy ezer-
éves embernek, akinek állí-
tólag birtokában volt az  örök 
élet elixírje, el is küldte érte 
a katonáit, ám azok nem tér-
tek vissza, nyilván szétszéled-
tek, nem akartak a  rossz hír 
hozói lenni. Máskor a császár 
azt hallotta, hogy a higany biz-
tosítja az  öröklétet, fogyasz-
tott is belőle, de mint azt ma 
már tudjuk, ezzel inkább meg-
rövidítette az életét. Birodal-
ma a  halála után testvérhar-
cok áldozatául esett.

A túlvilágra azonban fel-
készítették Csin Sit az embe-
rei:  kis termetű népe olyan 
magas agyagdaliákat állított 
mellé őrnek, amilyenek az 
életben nem léteztek, 180 
centinél is magasabb kato-
nákat, hogy minél hatalma-
sabbnak látsszék. Egy katona 
160, egy ló 300 kilót nyom. 
Az  agyag hadsereg tagjait 
ugyanúgy készítik, mint an-
nak idején, futószalagon; volt 
munkás, aki egész életében 
csak fejet, kezet vagy lábat 
gyártott. Arra viszont nagyon 
ügyeltek, hogy az  arcokat jól 
kimunkálják. Ehhez feltehe-
tően az akkori katonák ültek 

modellt. A  nyolcezres sereg-
ben állítólag nincsenek egyfor-
mák. Ráadásul a  harcosokat 
feltűnően színesre festették, 
csakhogy a  festék a  feltárás-
kor oxigénnel érintkezett, és 
lemállott az agyagról. 

Az ötven főből álló had-
testet a  szegedi múzeum 
látogatói közelről szemügyre 
vehetik, nem úgy az eredetie-
ket Kínában. Ott ugyanis nagy 
problémát okozott a folyama-
tos párásodás és gombáso-
dás, sok munkába telt kidol-
gozni a  megfelelő védelmet, 
emiatt csak távolról szemlél-
hetők meg az agyagkatonák.

A lakkfa titka

– A  kínaiak másként állnak 
a  régészethez, mert egészen 
más a kapcsolatuk az idővel, 
mint nekünk. Ha úgy vélik, 
nem áll rendelkezésre a meg-
felelő tudás a  leletek bizton-
ságos feltárásához, nem siet-
tetik a  szakembereket, hogy 
szenzációt ássanak elő, ha-
nem hátrahagyják az  utókor-
nak –  magyarázta a  muzeo-
lógus. Így Csin Si Huang-ti sír-
jának feltárásával is várnak 
még.

Az emeleti kiállításon Ko-
vács-Krassói Anikó egy ősi 
kínai mondásra hívta fel a  fi-
gyelmet: „Úgy kezeld a halált, 
mint a  születést.” Ez az  el-
múlásra való felkészülésre 
és annak elfogadására utal. 
Az  agyagkatonák utáni kor-
ból bemutatott 110 eredeti 
tárgy a Han-dinasztia korából 

származik. A család erőskezű 
császárai az i. e. 2. századtól 
az  i. sz. 2. századig uralkod-
tak. Náluk már nem volt jel-
lemző, de korábban megszo-
kott volt, hogy ha a  császár 
meghalt, köré temettek élő 
hozzátartozókat, szolgákat. 
A  Han-dinasztia tagjai mellé 
csak a családot, szolgákat áb-
rázoló szobrokat és használa-
ti eszközöket tettek a sírba.

A szegedi kiállításon négy 
téma köré rendezték a  mű-
tárgyakat: a  hétköznapokat, 
az uralkodást, a halotti világot 
és Kína kapcsolatát jelenítik 
meg a külvilággal, elsősorban 
a selyemút révén. 

Különlegességnek számí-
tanak a  lakkedények. A  nö-
vény ugyanis mérgező, de erre 
csak soká jöttek rá az  alap-
ján, hogy akik a lakkfaültetvé-
nyeken dolgoztak, különböző 
fokú mérgezést kaptak.  Va-
lakinek a  bőre pirosodott ki, 
más komoly légzőszervi prob-
lémákkal küzdött. Ez az érzé-
kenység még a  tárgyak res- 
taurálásakor is előjöhet, ezért 
a szakemberek előtte teszte-
lik magukat. Miért vonták be 
edényeiket ezzel az  anyag-
gal? Mert a lakkfa csak addig 
mérgező, amíg él.

A Han-dinasztia száza-
daiban még a földön ülve ét-
keztek a  kínaiak, csak jóval 
később, az  5–7. században, 
a  szomszédos népek hatá-
sára kezdtek áttérni a  szék 
használatára. A tárlaton ezért 
látható az  edények körül ne-
hezék, ami nem engedte fel-

pöndörödni a  földre terített 
gyékény szélét. A  túlvilágon 
a  gazdagságról is gondos-
kodtak: pénzfát helyeztek el 
a  sírokban, amely bronzból 
készült, és különféle pénzér-
mékkel rakták körbe. 

Páncélba zárt lélek

Az emeleti kiállítás legkülön-
legesebb darabja a jádepán-
cél, vagyis egy halotti doboz, 
melynek a felületét 1460 la-
pocskával díszítették, arany-
szállal egymáshoz fűzve. 
Arra szolgált, hogy romlatla-
nul megőrizze a császár tes-
tét a halhatatlanságnak. Ko-
rábban csak az  arcot takar-
ták be jádelapokkal, később 
terjedt el a teljes test beborí-
tása. 

A kínaiak nem mumifi-
káltak. Ők két lélekről be-
széltek, az  egyiket a  fejnél 
nyitott, majd betapasztott 
nyíláson hagyták eltávozni 
a Nyugati Istenanya birodal-
mába, a  másikat zárták be 
a  testbe, hogy ne vándorol-
jon. A  konfuciánus felfogás 
a  családról azt tartja, hogy 
abban az  élők és a  halot-
tak egyaránt jelen vannak. 
Halottaik tiszteletére a  sí-
roknál hatalmas lakomákat 
rendeztek, de ma is szíve-
sen és örömtelien idézik fel 
elhunytjaik emlékét. Egykor 
három évig tartott a  gyász, 
egy fiúgyermek ennyi ideig 
gyászolta a szüleit.

Dombai Tünde

Clintonnak is dedikált az agyagkatonákat 
felfedező kínai földműves

A Móra-múzeumban két kínai kiállítást mutatnak be.

Az uralkodói jádepáncélhoz 1460 lapocskát használtak fel.
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A Pletykafészekkel ünnepli születésnapját 
Szegeden Nagy Sándor

– Öt éve mutatta be a darabot a 
Veres1 Színház, azóta is nagy si-
kerrel utaztatják országszerte. 
Milyen előadásra számíthatnak 
a nézők az Újszegedi Szabadtéri 
Színpadán?

– Szeged mindig varázslatos. A 
Pletykafészek azért is különleges, 
mert augusztus 18–19-én lesz be-
lőle az 51. és 52. előadás. Ez az 
első rendezésem, ráadásul nagyon 
kalandos volt, mert menet közben 
vettem át a darabot úgy, hogy a 
teljes második felvonást el kellett 
készíteni, és a társulattal is akkor 
játszottam először. Olyan jól sike-
rült, hogy utána még kettőt rendez-
tem ott, a Black Comedyt és az 1 
× 3 néha 4 című darabot, amik az-
óta is telt házzal futnak. Szegedet 
azért is várjuk, mert ott alszunk, így 
együtt maradhatnak a színészek 
előadás után beszélgetni. És még 
valami, 18-án lesz a 43. születés-
napom.

– Nem kívánunk előre boldog 
születésnapot. Helyette megkér-
dezem, milyen rendezni is meg 
játszani is egy előadásban.

– Ebben Szente Vajk barátom 
nagyon jó, én elég megterhelőnek 
gondolom, mert a Pletykafészek 
esetében is mindössze az utol-
só két napon tudtam a saját dol-
gommal foglalkozni úgy, hogy az 
előadás végén van egy közel 10 
perces monológom, hát ez nagyon 
kemény volt.

– De legalább tudja, mire gon-
dol a rendező. 

– Így van, nem volt vita köztem. 
(Nevet.) Nagyon jópofa kis előadás 
született, nagyon vidám, és szár-
nyal.

– Niel Simon bohózata biztos 
recept a sikerre, nem?

– De igen, bár – Karinthy után 
szabadon – humorban nem isme-
rek tréfát. A nagy elődöktől, Gálvöl-
gyitől, Szerednyei Bélától tanultam 
meg, hogy ha a színész vicces akar 
lenni, az nem lesz az. Ha egy da-
rab jól van kitalálva, akkor annak a 

századik előadáson is ugyanolyan-
nak kell lenni, mint a premieren. 
Ebben rejlik a siker. Természete-
sen abszolút nyitott vagyok ren-
dezéskor a színészi ötletekre és a 
megvalósításukra, még a Pletyka-
fészeknél is így történt, bár ott na-
gyon szorított az idő. Rendezőként 
persze magától értetődik, hogy 
felkészült legyek, mert pengeélen 
táncolok, hiszen én nem rendező, 
hanem színész szakon végeztem 
2005-ben Kerényi Imre osztályá-
ban. Sose gondoltam, hogy valaha 
is rendezésre adom a fejemet, bár 
a kisvárdai Doktorock társulatnak 
is rendeztem előadást középisko-
lás koromban.

– A Pletykafészekbe politikai 
vonalat is írt a szerző. Aktuálpoli-
tizálnak a darabban?

– Nem nagyon szeretem az 
aktuálpolitikát. Egy barátommal 
beszélgettem erről múltkor, meny-
nyire szerencsések Angliában élő 
ismerőseink, mert teszik a dolgu-
kat, és azzal nem foglalkoznak, 
ki milyen alpolgármester, akárki. 
Olyan országban lenne jó élni, 
ahol az embernek ezzel egyálta-
lán nem kell törődnie. Ahol nekem 
művészként sem kellene számon 
tartanom, mennyi az áfa, a béfa, 
az adónak az adója. Ez is fárasz-
tó, mert ha hibázik az ember, még 
keményen meg is büntetik. És pon-
tosan tudjuk, hogy a kishalak kap-
ják a legnagyobb büntetéseket. De 
ettől függetlenül sem szeretem az 
aktuálpolitizálást. Van közönség, 
amelyik várja, hogy összekacsint-
hasson a színészekkel, hogy de 
jól megmondtad a tanárokról vagy 
másról. Én meg azt mondom, a 
színház legyen olyan zárt dolog, 
ahova bejön a néző, és tényleg 

szívéből kinevetheti vagy kisírhatja 
magából azokat, amiket egyébként 
nem tud.

– Rendkívül elfoglalt, fellép, 
rendez, koncertezik egész évben. 
Hogy lehet ennyi programot, szö-
veget, ötletet, rendezést mind fej-
ben tartani?

– Van egy naptár a telefono-
mon. (Nevet.) Az úgy van, hogy erre 
állt rá az agyam x évvel ezelőtt. Ez 
a dolgom. Édesanyámnak szoktam 
mondani, ha kérdezi, hogyhogy 
nem keverem össze egyik darabot 
a másikkal, hogy amikor mákos 
gubát készítesz, biztos nem teszel 
bele csirkehúsleveshez való dolgo-
kat, hisz pontosan tudod, hogy az 
nem oda való, mert százezer re-
cept van a fejedben.

– Rövidzárlat sem fordult elő 
önnel sosem?

– Természetesen volt, amikor 
a Producereket játszottuk még 
Haumann Péterrel, Gálvölgyi Já-
nossal, Szerednyei Bélával, Alföldi 
Róberttel és a többi fantasztikus 
kollégával. Avar Pista bácsi volt 
a beszédtanárom, istennek hála 
megadatott, hogy találkozhattam 
és dolgozhattam ezzel a színészó-
riással és fantasztikus emberrel. 
Ő mindig azt mondta: ha tanulunk 
egy szöveget, jól be kell beszélni 
a szájba, magyarul iszonyatosan 
artikulálva kell tanulni, hogy az 
izommemória megjegyezze, és ha 
jön a rövidzárlat, a szánk akkor is 
mondja a szöveget. Szóval a Pro-
ducerekben duettet énekeltünk 

Haumann Péterrel, és egyszer csak 
filmszakadás, fogalmam sem volt, 
mi a következő sor. Ott táncoltunk 
és énekeltünk, és közben három 
síkon folytatódott a fejemben a tör-
ténet. Az egyik, hogy nem tudom, 
mi következik, a másik, hogy mégis 
mondom a szöveget, a harmadik, 
hogy mindezt kívülről figyelem. Pis-
ta bácsinak tehát igaza volt.

– Olvastam, hogy nyáron bala-
toni vitorlázással kapcsol ki. Mi-
vel még?

– Rákaptam a bicajozásra. Ter-
vezem, hogy veszek magamnak egy 
jó kis bicajt, amellyel azt a rengeteg 
gyönyörű dolgot is látom a Balaton 
körül, amit a hajóról vagy az autóból 
nem. Másrészt nagyon szeretem a 
rákospalotai házamat, a környéket, 
a szomszédaimat, a kertet, sok virá-
gom van, amiket saját kezűleg gon-
dozok. Szeretek teremteni, újítani, 
fölújítani, létrehozni, megalkotni, ez 
így volt világéletemben.

– Folytatja az El Caminót is?
– Jó kérdés, nem tudom, azt jó 

előre meg kellene szervezni, mert leg-
alább egy hónap kell rá. Nem tettem 
le róla; 2012-ben, amikor elkezdtem, 
12 nap alatt 300 kilométert gyalogol-
tam. Akkor menekülésből csináltam 
az egészet, úgy tele lett a hócipőm 
mindennel és mindenkivel, és na-
gyon kerestem a válaszokat a kér-
déseimre. Burgostól szeretném úgy 
folytatni majd Composteláig, hogy 
nyugodt, békés, feltöltődős, megtisz-
tulós időszak legyen.

Dombai Tünde

New York alpolgármestere tízéves házassági évfordulója alkalmából 
baráti vacsorát rendez. Ám a vendégségbe érkező elegáns házaspárok 
estéjét megnehezíti, hogy az ünnepeltek eltűntek, a személyzet házon 
kívül van, a vacsora sehol, az emeleten pedig lövések dördülnek. Így in-
dul az idei szezon utolsó darabja, a Pletykafészek az újszegedi szabad-
téri színpadon. Neil Simon nagy sikerű bohózatának rendezőjével és 
szereplőjével, Nagy Sándor Jászai-díjas színművésszel beszélgettünk.

Nagy Sándor rendező Lenny Ganz szerepében. Fotó Mágori Dániel

A vígjáték a New York-i alpolgármester díszvacsoráján kezd bonyolódni. Fotó: Bognár György

Neil Simon bohózata két óra fel-
hőtlen szórakozást ígér az újsze-
gedi szabadtérin. Fotó: Bognár 
György
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Időpont: augusztus 18., 
péntek, 19 óra.
A kétórás program részvételi 
díjas, és regisztrációhoz kö-
tött (Széchenyi tér 12., tele-
fon: +36-62/488-690, +36-
62/488-699, e-mail: sze-
ged@tourinform.hu).

AGYAGKATONÁK ÉS AZ 
ÓKORI KÍNAI KINCSEI
Helyszín: Móra Ferenc Mú-
zeum.
Időpont: szombatonként 18 
óra, vasárnaponként 10.30.
Ingyenes tárlatvezetések az 

érvényes belépővel rendel-
kezők számára. Nyáron a 
múzeum szombatonként 20 
óráig tart nyitva.

ALSÓVÁROS AZ IRODA-
LOMBAN – KULTÚRSÉTA
Találkozó: Alsóvárosi Nap- 
sugaras Tájház (Nyíl u. 43.).
Időpont: augusztus 19., 

A programokról minden 
megtalálható a szeged.hu-
n, a Programok pont alatt.

A TÚLSÓ PART
Helyszín: REÖK
Időpont: keddtől vasárna-
pig, 10 és 18 óra között.

Aatoth Franyo, nyíregyhá-
zi születésű, Thaiföldön élő 
képzőművész kiállítása.

ALSÓVÁROSI OROMDÍ-
SZEK – KULTÚRSÉTA
Találkozó: Alsóvárosi Napsu-
garas Tájház (Nyíl u. 43.).
Időpont: augusztus 18., 
péntek, 9 és 14 óra.
A másfél órás program rész-
vételi díjas, és regisztráció-
hoz kötött (06-30/501-2822 
vagy e-mail: szegedalsovaro-
si.tajhaz@gmail.com).

SZEGED ESTI FÉNYEKBEN 
– VÁROSNÉZŐ SÉTA
Találkozó: Tourinform iroda.

8 PROGRAMAJÁNLÓ

Családi délután, és zenére fel!

szombat, 10 és 14 óra.
A másfél órás program rész-
vételi díjas, és regisztráció-
hoz kötött (06-30/501-2822 
vagy e-mail: szegedalsovaro-
si.tajhaz@gmail.com).

SZECESSZIÓS SÉTA
Találkozó: Tourinform iroda.
Időpont: augusztus 19., 
szombat, 10 óra.
A kétórás program részvételi 
díjas, és regisztrációhoz kö-
tött (Széchenyi tér 12., tele-
fon: +36-62/488-690, +36-
62/488-699, e-mail: sze-
ged@tourinform.hu).

METALLICA M72 WORLD 
TOUR
Helyszín: Belvárosi mozi.
Időpont: augusztus 19. és 
21., 16.30 óra.
Élő közvetítés két estén, két 
különböző műsorral, Arling-
tonból.

KERÉKPÁROS VÁROSNÉ-
ZÉS
Találkozó: a Tourinform iro-
dánál, ahol kerékpárköl-
csön-zésre is van lehetőség.
Időpont: augusztus 20., va-
sárnap, 10 óra.A kétórás 
program részvételi díjas, és 
regisztrációhoz kötött (Szé-
chenyi tér 12., telefon: +36-
62/488-690, +36-62/488-
699, e-mail: szeged@tourin-
form.hu).

XVII. SZEGEDI ZSIDÓ 
KULTURÁLIS FESZTIVÁL
O R G O N A B E M U T A T Ó 
HANGVERSENY
Helyszín: új zsinagóga.
Időpont: augusztus 20., va-
sárnap, 11 óra.

ZENÉRE FEL!
Helyszín: Újszegedi Szabad-
téri Színpad.

Időpont: augusztus 16., 
szerda, 21 óra.
Dolhai Attila, Fischl Mónika 
és Oszvald Marika (képün-
kön), valamint a 100 Tagú 
Cigányzenekar szólistáinak 
közös estje.

Helyszín: Széchenyi tér
Augusztus 18., péntek
16 óra: Diseuse-kon- 
cert

17 óra: A Bánát Szerb 
Táncegyüttes és a Tápai 
Hagyományőrző Egyesület 
műsora
20 óra: Balkan Fana-
tik-koncert 
21.45: DJ Horváth András

Augusztus 19., szombat
10 óra: Csiga Duó Gyer-
mekzenekar
11 óra: A Premier Művé-
szeti Szakgimnázium ta-
nárainak koncertje
13 óra: Doktor úr, baj van! 
– Várfi Sándor és Gerner 
Csaba műsora
14 óra: A Sándorfalvi Alap-
fokú Művészeti Iskola ta-
nárainak koncertje
15 óra: A Kozmosz Egye-
sület műsora
17 óra: Molnár Dixieland 
Band-koncert
20 óra: The Carbon-
fools-koncert
22 óra: Juniolds-utcabál

Augusztus 20., vasárnap
9 óra: Zenés ébresztő a 
Rádió 88-cal
9.30: Térzene a városhá-
za előtt
9.50: Az országzászló ün-

nepélyes felvonása
10 óra: Díszünnepség a 
szökőkútnál
Ünnepi beszédet mond: dr. 

Botka László polgármester
Közreműködik a Szeged 
Táncegyüttes, a Fricsay Fe-
renc Fúvószenekar, a Tá-
pai Hagyományőrző Egye-
sület, Kovács András éne-
kes és Szívós László szín-
művész.
12 óra: Odavagyok magá-
ért… – zenés kávéházi ka-
landozás
14 óra: Fúvószenekari ta-
lálkozó
18 óra: Funkorama-kon-
cert
20 óra: Hevesi Tamás-kon-
cert

Közben 21 órától tűzijáték 
a rakparton
22 óra: Útközband Zene-
kar-utcabál

Ünnepi 
programok

The Carbonfools

Balkan Fanatik
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A 
Népszava július 8-i 
számának Szép-
szó mellékletében 
Egy becsületbeli 

ügy cím alatt a nyugdíjasok 
ügyét, pontosabban azok be-
csapását tárgyalja Herczog 
László. Bár a nyugdíjasok-
nak külön érdekei vannak, 
ennek ellenére az Orbán-re-
zsimben nincs intézményes 
érdekegyeztetés a kormány 
és a nyugdíjas-érdekképvi-
seletek között. A nyugdíja-
sok nem szólhatnak bele sa-
ját létfontosságú ügyeikbe.

Az Orbán-rezsim képvi-
selői, élükön Orbán Viktor 
kormányfővel, állítják, hogy 
a 2010-ben, részben még a 
választások előtt megállapo-
dásra jutott a Fidesz, később 
pedig a megalakult kormány 
a nyugdíjasokkal. A kor-
mányzati kommunikációban 
Nyitrai Zsolt – és még so-
kan mások a táborukból –, 
a miniszterelnök főtanács-
adója ismételte meg 2023. 
júniusában: „Magyarország 
kormánya a nyugdíjasokkal 
kötött megállapodás értel-
mében »háborús időben« is 
megőrzi a nyugdíjak értékét, 
biztosítja az inflációkövető 
nyugdíjemelést…”

Orbán Viktor az Idősügyi 
Tanács 2014. októberi ülé-
sén így fogalmazott: „…
azt a megállapodást, amit 
2010-ben kötöttünk a nyug-
díjasokkal még a választá-
si győzelmet megelőzően, 
miszerint véget vetünk an-
nak a gyakorlatnak, hogy a 
nyugdíjakat folyamatosan 

megkurtítják, ezt a politikát 
mi száműzzük, és egy olyan 
politikát fogunk folytatni, 
amely minimumnak tekinti a 
nyugdíjak értékének megőr-
zését.”

Sokkal többet Rétvári 
Bence parlamenti felszólalá-
sából sem tudtunk meg.

Miután Orbán már felhív-
ta a figyelmünket, hogy „… 
ne figyeljenek oda arra, mit 
mondok, egyetlen dologra 
figyeljenek, amit csinálok” 
– kövessük ezt a metodikát. 
Közben meg számos kér-
dés merült fel. Mikor kötöt-
ték? Kikkel kötötték? Mert 
a nyugdíjas-szervezetekkel 
nem. Az Idősügyi Tanács a 
kormány tanácsadó testü-
lete, egy tanácsadó testület 
pedig nem képvisel érde-
keket, vele a nyugdíjasok 
képviseletében nem lehet 
megállapodni. És ki írta alá 
a megállapodást? Úgy tűnik, 
ez a megállapodás csak a 
miniszterelnök fejében ke-
letkezett. Ennél azonban 
fontosabb, hogy a nem léte-
ző megállapodás (valójában 
választási ígéret!) csak a 
nyugdíjak értékének megőr-
zését vállalja, a nyugdíjak ér-
tékének növelését már nem. 
Ezért vezették be az infláci-
ókövető nyugdíjemelések 
rendszerét, szemben azzal, 

amikor a nyugdíjak emelé-
sét részben a keresetek, 
részben az infláció határozta 
meg. Ez utóbbit a Fidesz az 
elsők között szüntette meg. 
A Fidesz ezt a tényt sosem 
említi meg, mint ahogyan 
arra sem térnek ki, hogy 
miért nem állították vissza 
a korábbi rendszert. Ezért 
aztán a nyugdíjasok nem 
részesedhettek a gazdasá-
gi fejlődés eredményeiből. 
Vagy nagyon ritkán!

Az inflációkövető me-
chanizmus rendszerszerűen 
hátrányos a korábban nyug-
díjazottak számára. A Nyug-
díjas Szervezetek Egyeztető 
Tanácsa (NYUSZET) ezért is 
utalt arra, hogy a nyugdíja-
sok jelentős részének elsze-
gényedése elkerülhetetlen, 
hogy az éves átlagos infláció 
mértékének megállapítá-
sáról most ne is beszéljek, 
mert a kormánynak a valós 
infláció néhány százalékos 
önkényes csökkentése mit 
se számít. Sőt! A törvényes 
állapot felülvizsgálata, és 
ha szükséges, a pótlólagos 
emelés még mindig nem je-
lent elégséges garanciát a 
nyugdíjasok számára.

Magyarán: átverték a 
nyugdíjasokat!

Kutnyik Pál

     Postabontás
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Tisztelt Olvasóink! 
Szerkesztőségünk fenntartja a jogot arra, hogy az 
észrevételeket, olvasói leveleket rövidítve, szer-
kesztett formában adja közre. 

Átvert nyugdíjasok

Ambivalens dilemma

M
int tudjuk, az 
MCC-n (Matt-
hias Corvinus 
Collegium) ke-

resztül a Fidesz nemrég be-
vásárolta magát a Libribe, 
hazánk legnagyobb könyv-
terjesztő cégébe. Ezzel az ál-
cázott tulajdonváltással tu-
lajdonképp megszállta a tel-
jes magyar könyvterjesztést. 
Ez több mint ciki számomra, 
mert Isten bocsássa meg, 
gyakran vásároltam a Libri 
webáruházból. Mentségem-
re szóljon, hogy csakis olyan 
antikvár könyveket, amelyek-

hez újonnan egyébként sem 
juthattam volna. Tehát ami-
kor megkaptam az üzenetü-
ket, máris suhantam az ál-
talam választott üzletükbe. 
Az eladók kivétel nélkül min-
dig kedvesek, udvariasak és 
szolgálatkészek voltak.

Na de ezek után mit 
kezdjek a Fidesz-antipátiám-
mal? Soha többé oda be ne 
tegyem a lábam, vagy igen? 
Bár tudom, hogy a Librin kí-
vül is van élet, könyvtárak is 
árulnak használt könyveket 
nagyon jó áron, sőt vannak 
más antikváriumok is, de saj-

nos olyan vagyok, mint a ci-
cák, ragaszkodom a megszo-
kott helyhez, és én nagyon 
odaszoktam. Majdnem úgy 
vagyok ezzel, mint Kohn bá-
csi, aki az Izraelbe település 
lehetősége kapcsán így mor-
fondírozott. „Most menjek 
haza, vagy maradjak itthon?”

Ui.: Nem is tudom, egy 
próbát talán megérne, ha 
mondjuk megrendelném 
Thomas Manntól a Halál 
Velencében című könyvet, 
vajon befóliázva kapnám-e 
meg?

Méhes János

A mosoly ára

B
écsbe kirándult 
a család, három 
egyetemista gyer-
mekkel. Eddig leg-

inkább a hazai nevezetes-
ségeket keresték fel. Kül-
földi utakra nem futotta 
az anyagiak miatt. Most a 
schönbrunni kastély volt a fő 
cél. Egy napot szántak Bécs 
legismertebb látnivalójának, 
a császár rezidenciájának 
bebarangolására, de előbb 
még városnéző sétával töl-
tötték az időt. A Hauptallee 
gesztenyefák által szegélye-
zett nyílegyenes útján halad-

va látták, hogy a szembejövő 
sétálók némelyike pandama-
cit tart a kezében. A sétány 
végén kijutottak a Wursch-
telpraterre, ahol számos sá-
tor várta a szerencsevadá-
szokat. A legmutatósabb sá-
torban arabok árultak olyan 
kártyákat, amelyeken egy-
egy családtag képe volt fel-
tüntetve. Ha sikerült össze-
szedni a családot: anya, apa, 
leány és fiú, akkor egy panda-
macit lehetett nyerni. Nem le-
hetett ellenállni a minden sa-
rokból rájuk mosolygó macik-
nak. Egymás után vásárolták 

meg a kártyákat, de nem jött 
össze a család. Mivel spórolni 
kellett a kastélyra szánt pénz-
zel, nem lehetett tovább kí-
sérteni a szerencsét. Az ara-
bok, látva a szomorú arcokat, 
egy négy keréken guruló, sár-
ga műanyag lovacskát adtak 
át a családnak, hosszú kö-
téllel. A sárga csikót felvált-
va húzták hazáig a termetes 
gyermekek az elegáns sétá-
nyon. Nem tudni, mibe került 
a lovacska, de sok nevetést 
okozott a családnak és a já-
rókelőknek is.

Dr. Berecz Árpádné

Női humor – humoros nők

N
em oly rég történt, 
hogy egy fideszes 
humorista ex ka-
tedra kijelentet-

te: „a humor nem női mű-
faj”. Azt ezt követő felzúdu-
lásra rögvest mea culpázott 
a velejéig vicces férfiú. Nem 
szívesen nyilatkoznék ebben 
a témában, mert nem igazán 

vagyok jártas a stand up vi-
lágában. De hogy számtalan 
vicces, jó humorú hölgy van 
a világon, azt hadd bizonyít-
sam be az alábbi, testközeli 
példával.

Mondom egyik nap a 
hitvesemnek, miután ha-
zatértem egy hihetetlenül 
kalandos, eseménydús bolti 

bevásárlás után: „Mindent 
megvettem, amit megbe-
széltünk, de mandulaitalt 
sajnos nem találtam.” Mire 
ő: „Biztos kivették.” Nekem 
hosszú másodpercekbe telt, 
mire leesett a tantusz. Önök-
nél mindez bizonyára jóval 
hamarább megtörtént.

Méhes János

Tiltakozásul a fóliázás ellen, egyetemisták osztottak tiltott könyveket egy pesti köny-
vesbolt előtt. Fotó: 444.hu
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Sportmix

CSODÁS SZEREPLÉS. A ma-
gyar küldöttség huszonegy 
arany-, hat ezüst- és öt bronz- 
éremmel zárta a portugáliai 
Montemor-o-Velhóban rende-
zett ifjúsági, U23-as és para 
kajak-kenu Európa-bajnoksá-
got, s ezzel az éremtáblázat 
élén végzett. A MVM Szeged 
VE hét versenyzője nyolc arany-
ban és két bronzban volt érin-
tett. A legeredményesebb Kiss 
Ágnes volt, aki három szám-
ban is ifjúsági Európa-bajnok 
lett: a két egyes (C1 200 és 
500) mellett Molnár Csepké-
vel párosban (C2 500) is győ-
zött. Biben Karina duplázott 
az U23-asoknál, párosban és 
a női kajaknégyessel is arany-
érmet nyert 500 méteren. Ba-
logh Gergely szintén a dobo-
gó tetejére állt: K2 500 méte-
ren szerzett Eb-címet. Az ifik 
között versenyző Szarka Krisz-
tián sem tért haza üres kéz-
zel, hiszen remek hajrával har-
madik lett C1 200 méteren. A 
klub parakenus klasszisai kö-
zül Varga Katalin (KL2 200) és 
Suba Róbert (VL2 200) szintén 
Európa-bajnok lett, utóbbi pe-
dig még egy bronzot (KL1 200) 
is nyert.
KÉT EZÜST KAJAKPÓLÓ-
BAN. Két korosztályban is 
ezüstérmes lett az MVM Sze-
ged VE csapata a Maty-éren 
rendezett kajakpóló magyar 
bajnokságon: Dimény Csongor 
tanítványai felnőttben és U18-
ban is a második helyen végez-
tek. A szegedi együttesre eb-
ben a szezonban még két tor-
na vár, előbb Bécsben, aztán 
pedig Triesztben.
ELMOSTA AZ ESŐ. Nem ren-
dezték meg a nyílt vízi úszók 
világkupa-küzdelmeinek pári-
zsi állomását. A hatalmas eső-
zés miatt jelentősen romlott a 
Szajna vízminősége, így a nők 
és a férfiak viadala is elma-
radt – előbbiben a szegedi Fá-
bián Bettina és Olasz Anna in-
dult volna. A jövő évi olimpia 
tesztversenyének helyszínén a  
rossz időjárás miatt a víz szeny-
nyezettsége elérte azt a szin-
tet, amiben már nem rendez-
hetnek versenyeket. A szegedi 
Gellért Gábor szövetségi kapi-
tány az M1 aktuális csatorná-
nak elárulta, hogy érkezéskor 
a kólibaktérium előfordulása a 
vízben százszorosa volt a ma-
ximálisan engedélyezett szint-
nek. Megjegyezte, mivel ha-
sonló esőzés egy év múlva is 
előfordulhat, a nemzetközi szö-
vetség azt szorgalmazza, hogy 
az olimpia szervezőbizottsága 
álljon elő egy B tervvel.
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Női jégkorongcsapat
szerveződik Szegeden

Elkészült a BL-menetrend
Pick: a minimumelvárás a csoportkörből való továbbjutás

Vissza szeretné hódítani a 
bajnoki címet az OTP Bank-
Pick Szeged kézilabdacsa-
pata, a Bajnokok Ligájában 
pedig a minimumelvárás a 
továbbjutás a csoportkör-
ből – közölte Kiss Bence, a 
Pick Kézilabda Zrt. cégve-
zetője a szezonnyitó sajtó-
tájékoztatón.

A 
szakember el-
mondta, hogy a 
megújult csapat és 
a felfrissült szak-

mai stáb hasonló célokkal 
vág neki az új idénynek, mint 
az előzőnek: itthon szeret-
nék visszahódítani a bajnoki 
címet és megszerezni a ma-
gyar kupát. A Bajnokok Li-
gájában a minimumcél a to-
vábbjutás a csoportból, de 
szeretnének minél tovább 
jutni az egyenes kieséses 
szakaszban is, és ehhez kel-
lenek majd bravúrok – közöl-
te a cégvezető.

Irány a SZIN!

A csapat eközben letudta a 
kéthetes edzőtábort a szlo-
véniai Roglán, ezen a héten 
pedig Franciaországban 
vesz részt felkészülési tor-
nán. Ezt követően a Partizan 
Beograddal játszanak Sze-
geden felkészülési mérkő-
zést, majd szeptember 1-jén 

már a Gyöngyöst fogadják 
a Pick Arénában, bajnoki 
mérkőzésen. A szurkolók au-
gusztus 23. és 26. között a 
Szegedi Ifjúsági Napokon, a 
klub kitelepülésén találkoz-
hatnak személyesen a játé-
kosokkal.

Tíz BL-meccs idén

Már az is kiderült, hogy a 
szegediek szeptember 14-
én lépnek először pályára a 
BL csoportkörében: a nyitó-
fordulóban a francia PSG-t 
fogadják a PICK Arénában. 
Kőkemény a sorsolás, hi-
szen a párizsiak után a THW 
Kiel vendégei lesznek, majd 
érkezik a dán Aalborg. 

A BL őszi menetrendje, 
1. forduló, szeptember 14., 

csütörtök, 18.45: Szeged–
PSG, 2. forduló, szeptem-
ber 21., csütörtök, 18.45: 
THW Kiel–Szeged, 3. fordu-
ló, szeptember 27., szerda, 
18.45: Szeged–Aalborg, 4. 
forduló, október 12., csü-
törtök, 18.45: Kolstad–Sze-
ged, 5. forduló, október 19., 
csütörtök, 20.45: Kielce–
Szeged, 6. forduló, október 
26., csütörtök, 18.45: Sze-
ged–HC Zagreb, 7. forduló, 
november 16., csütörtök, 
18.45: Szeged–HC Euro-
farm Pelister, 8. forduló, no-
vember 22., szerda, 18.45: 
Pelister–Szeged, 9. forduló, 
november 30., csütörtök, 
20.45: HC Zagreb–Szeged, 
10. forduló, december 6., 
szerda, 18.45: Szeged– 
Kielce.

A szokásoknak megfelelően 
a Squash Club Szabadidőköz-
pontban tartotta évzáróját 
a Goodwill Pharma Szeged 
jégkorongcsapata. Az esemé-
nyen az elmúlt esztendő törté-
nései mellett a jövő év tervei is 
szóba kerültek.

A 
Magyar Jégkorong 
Szövetség több változ-
tatást is bejelentett a 
következő szezonra. 

A leglényegesebb, hogy a baj-
nokságok októberben kezdőd-
nek, az augusztusi jégidőt pe-
dig nem támogatják, így erre 
idén nem lesz lehetőség. Hogy 
a szegedi gyerekek ne marad-
janak jég nélkül, azt budapes-
ti foglalkozásokkal oldja meg a 
szakosztály. A szegedi jégpálya, 
illetve az algyői létesítmény vár-
hatóan szeptembertől kapcso-
lódik be a jeges életbe – utób-
bi a következő szezonban is fon-
tos helyszín lesz a felkészülés 
során. További jó hír, hogy a kis 
méretű, szegedi Goodwill Ring 
is üzemel.

A csapatokról: a következő 
idényben is elindul a szövetség 
versenyrendszerében az U8-as, 
az U10-es, az U12-es, az U14-es 
és az U16-os korosztály, illetve a 
felnőttcsapat az Andersen Ligá-
ban. Újdonság a női U25B együt-
tes megalakulása, de a tervek 
szerint lesz OB III.-as és OB IV.-

es gárda is. A női U25B bajnok-
ságban induló csapatról Pápai 
Miklós, a szakosztály igazgatója 
elmondta: annyi szegedi lány van 
a szakosztályban, hogy szerettek 
volna nekik lehetőséget adni, 
hogy saját nemükkel küzdve mé-
ressék meg magukat. A gárda 
edzője Zoran Jaramazović lesz.

Az Andersen Ligában érde-
kelt csapatból az évzáróig csak 
a legutóbbi szezonban kettős 
játékengedéllyel a Ferencváros 
tagjaként magyar bajnoki címet 
szerző Turbucz Martin távozott. 
Várhatók érkezők, egyrészt Ers-
te Liga-tapasztalattal rendelke-
ző játékosok, másrészt légió-
sok, akik az élvonalba vágynak, 
ám előtte a szegedi csapatban 
kaphatnak bizonyítási lehető-
séget.

Az edzői stábból Szalai 
Ákos, Maslac Michael, Kurucsai 
Martin és Vojnits Bence távo-
zott, Képes Pál, Lengyel Le-
vente, Dósa Dávid és Ujj Zalán 
érkezett, míg a mentoredző, 
Marius Gliga visszatért Románi-
ába. Utóbbi helyére Hegyi Ádám 
kerül szakmai igazgatóként, aki 
magyar bajnok volt dunaújváro-
si játékosként, mielőtt edzős-
ködni kezdett. Gligától eltérően 
Hegyi nem a szövetség alkal-
mazottja lesz, hanem a szege-
di klubé, így minden erejével 
a Goodwill Pharma Szegedre 
koncentrál.

Extraliga: tizenkét
csapat nevezett

A
z Extraliga és az NB 
I. összeolvadása 
után 12 csapattal, 
köztük a Vidux-Sze-

gedi RSE-vel kezdődik ok-
tóberben a férfi-röplabdaél-
vonal. A magyar szövetség 
eredményközlő oldala sze-
rint a legutóbbi idény extrali-
gás csapatai közül a Kistext 
SE nem nevezett, míg az NB 
I.-ből a Szolnok nem vállalta 
a szereplést az első osztály-
ban. Az előző idényt az Ext-
raligában nyolc, az NB I.-ben 
hat csapat fejezte be.

A férfi Extraliga 2023–
2024-es mezőnye: Dág KSE, 
Debreceni EAC, Dunaújváro-
si KSE, Fino Kaposvár, Kecs-
keméti RC, MAFC-BME, MÁV 
Előre Foxconn, MEAFC-Mis-
kolc, Pénzügyőr SE, TFSE, 
Vidux-Szegedi RSE, Vegyész 
RC Kazincbarcika.

V
arga Mira a 14-15 
éves korosztályban 
a harmadik helyen 
végzett a CrossFit 

Gamesen, a sportág nem hi-
vatalos világbajnokságán. A 
15 éves, szegedi születésű 
sportoló áprilisban, a nem-
zetközi selejtezőben 1325 
induló közül harcolta ki a 
részvételt, így az első ma-
gyar tinédzserként vehetett 
részt a sportág csúcsese-
ményén, amely az egyesült 
államokbeli Madisonban  
zajlott.

Ebben a korcsoportban a 
világ tíz legjobbja mérte már 
csak össze erejét. A részt-
vevőknek három nap alatt 
nyolc feladatsort kellett tel-
jesíteniük, és a magyar spor-
toló az 5 kilométeres terep-

futásban diadalmaskodott. 
A CrossFit főként olimpiai 
súlyemelésből, állóképes-

ségi, valamint erőemelő- és 
gimnasztikai gyakorlatok ke-
verékéből áll, így a legkomp-

lexebb és legmegterhelőbb 
mozgásformák csoportjába 
sorolható.

Varga Mira harmadik lett a CrossFit-vb-n
Első magyar tiniként vehetett részt a sportág csúcseseményén

Varga Mira büszkén pózolt a dobogón a magyar zászlóval. Fotó: Facebook/CrossIron

A csapat új kapusa, Emil Kheri Imsgard ismerkedik a sú-
lyokkal. Fotó: OTP Bank-Pick Szeged
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SZEGEDEN KÖTÖTTEK HÁZASSÁGOT
július 29-én: Pere Szabolcs és Szán-
tó Enikő, Németh Kornél és Szőke Esz-
ter, Szabó Krisztián Balázs és Dani Nóra, 
Spengler Ferenc és Schilsong Enikő.
GRATULÁLUNK!

Időjárás-előrejelzés Szegedre:
sok napsütéssel tér vissza a nyár

Augusztus
14.

hétfő

Augusztus
15.

kedd

Augusztus
16.

szerda

Augusztus
17. 

csütörtök

Augusztus
18. 

péntek 

Augusztus
19. 

szombat 

Augusztus
20. 

vasárnap

Napos

32/16
Marcell,

Celesztina

Napos

33/17
Mária,
Alfréd

Gyengén 
felhős

34/18   
Ábrahám,

Rókus

Gyengén 
felhős

34/18
Jácint, 
Réka

Gyengén 
felhős

34/19
Ilona,
Elena

Gyengén 
felhős

33/18
Huba,
Bernát

Közepesen 
felhős
33/18
István,

Nemzeti 
ünnep
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Szeretne 2 ajándék belépőt nyerni a Szent-Györgyi Albert Agórában látható Ördöglakat című kiállításra? Játsszon velünk! Küldje be a Szegedi Tükörnek a skandináv rejtvény meg-
fejtését, valamint nevét és elérhetőségét (lakcím, e-mail-cím, telefonszám) a szegeditukormegfejtes@szegedvaros.hu e-mail-címre, vagy dobja be a városháza portáján kihelyezett 
gyűjtőládába! Beküldési határidő: augusztus 16. A nyerteseket e-mailben vagy telefonon értesítjük.
Kedves Játékosunk! A rejtvény megfejtésének beküldésével hozzájárul ahhoz, hogy a sorsoláshoz szükséges adatait szerkesztőségünk az Európai Parlament és a Tanács vonatkozó 
adatkezelési rendeletének megfelelően kezelje és tárolja. Adatait legkésőbb három hónap múlva megsemmisítjük. 
Az előző számunkban megjelent rejtvény megfejtése: Lechner Ödön tervezte a mai Városházát és a Sóhajok hídját. A nyertes: Kocsis Mihály. Gratulálunk!

AUGUSZTUS 14., HÉTFŐ 
Dr. Kovács Tamás: 18.00  – 19.00 (A jelzett időponton belül el-

érhető a 30/303-9654  telefonszámon.)

AUGUSZTUS 16., SZERDA
Hekáné Dr. Szondi Ildikó: 14.00 – 16.00 (A jelzett időponton 

belül elérhető a 30/963-8137 telefonszámon és a szondi.ildi-

ko@szeged.eu címen.)
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